
PROTOKÓŁ NR 15/08 
 POSIEDZENIA KOMISJI BUD śETU I FINANSÓW 

SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚWIĘTOKRZYSKIEGO 
W DNIU 21 KWIETNIA 2008 ROKU  

 
Obradom Komisji przewodniczył Pan Wojciech Borz ęcki - Przewodnicz ący 
Komisji.  
 
W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji oraz goście zgodnie z załączonymi 
listami obecności (załącznik nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 9:00. 
 
Przewodnicz ący obrad  - zaproponował, aby w projekcie porządku przesłanym wraz 
z zaproszeniem na posiedzenie dokonać przesunięcia pkt 5 a i b na pkt. 2. z uwagi 
na połączone obrady Komisji BudŜetu i Finansów z Komisjami: Strategii Rozwoju, 
Promocji i Współpracy z Zagranicą oraz Komisji Samorządu Terytorialnego w pkt. 1 
i 2 porządku. 
 
Porządek po zmianach przedstawiał się następująco: 
 

1. Rozpatrzenie Sprawozdania z wykonania budŜetu województwa na 2007 rok.  
2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie przez Województwo 
Świętokrzyskie, w drodze darowizny, od Miasta Kielce nieruchomości 
gruntowych, połoŜonych w Kielcach przy ul. Mała Zgoda, oznaczonych 
w ewidencji gruntów jako działki: Nr 413/01, Nr 414/1, Nr 414/2 i Nr 414/3 
o łącznej pow. 0,4601 ha, 

b) wyraŜenia zgody na przejęcie przez Województwo Świętokrzyskie, 
w drodze darowizny, od Miasta Kielce na prawach powiatu udziału ½ 
części zabudowanej nieruchomości, połoŜonej w Kielcach przy 
ul. Olszewskiego 2, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 6/97 
o pow. 0,0330 ha. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały 
Nr XII/214/08 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 4 lutego 2008r. 
w sprawie uchwalenia budŜetu województwa na 2008r. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie 
województwa na 2008 r (7projektów). 

5.  Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie prowadzenia jako 
wspólnej instytucji kultury – Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
a) ustalenia stawki najniŜszego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych 

w Świętokrzyskim Zarządzie Melioracji i Urządzeń Wodnych w Kielcach 
oraz akceptacji wartości punktu.  
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b) zmiany uchwały Nr XVI/246/2000 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 16 października 2000 r. w sprawie ustalenia stawki najniŜszego 
wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w wojewódzkich 
samorządowych jednostkach organizacyjnych Województwa 
Świętokrzyskiego oraz akceptacji wartości punktu i zmiany uchwały 
Nr XLI/504/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 11 września 
2006 r. w sprawie ustalenia stawki najniŜszego wynagrodzenia 
pracowników zatrudnionych w wojewódzkich samorządowych jednostkach 
organizacyjnych Województwa Świętokrzyskiego oraz akceptacji wartości 
punktu. 

7. Sprawy róŜne. 
 

Ad. 1.  
W tym punkcie porządku wspólnie obradowały Komisje: 
- BudŜetu i Finansów, 
- Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą, 
- Samorządu Terytorialnego. 
 
Radni otrzymali Sprawozdanie z wykonania budŜetu województwa za 2007 rok 
(załącznik do akt XIV sesji Sejmiku)  
 
Sprawozdanie omówił Pan Zdzisław Wojciechowski - Skarbnik Województwa 
Świętokrzyskiego. 
 
Dane przedstawione przez Pana Skarbnika znajdują się w syntetycznej Informacji 
w sprawie wykonania budŜetu województwa świętokrzyskiego za 2007 rok (załącznik 
nr 3 do protokołu) 
 
Na zakończenie swojej wypowiedzi podkreślił, Ŝe powstała po zamknięciu budŜetu 
nadwyŜka budŜetowa w wysokości 31.823.030,31 zł. jest wynikiem oszczędnego 
gospodarowania środkami oraz szeregu zamierzonych działań Zarządu 
Województwa. 
 
Przewodnicz ący Komisji - otworzył dyskusję: 
 
Radny Józef Grabowski - stwierdził, Ŝe powstanie nadwyŜki moŜna oceniać 
pozytywnie lub negatywnie. Ta druga ocena jest podyktowana faktem, Ŝe mimo 
dysponowania zwiększonymi środkami Zarząd Województwa nie zrealizował 
wszystkich zamierzonych zadań np. nakładów: na usuwanie skutków klęsk 
Ŝywiołowych, na gospodarkę mieszkaniową, na poprawę sytuacji i zmniejszenie 
zadłuŜenia w słuŜbie zdrowia. Nie były teŜ realizowane wnioski i postulaty radnych 
np. o dofinansowanie modernizacji dróg powiatowych, czy powiatowych szpitali, które 
bez wsparcia finansowego nie dadzą sobie radny i będą popadać w coraz wyŜsze 
zadłuŜenie.  
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Stwierdził, Ŝe Zarząd Województwa mimo dysponowania wolną kwotą ponad 30 mln 
zł. nie zrobił nic, aby przeciwdziałać postępującemu ubóstwu znacznego odsetka 
mieszkańców województwa świętokrzyskiego. 
Konieczne są równieŜ działania Zarządu zmierzające do zatrzymania na terenie 
województwa młodej kadry medycznej, która obecnie wybiera inne regiony 
i zauwaŜalny jest jej brak w świętokrzyskich szpitalach. Wyraził pogląd, Ŝe samorząd 
województwa winien przyjąć regionalny program przeciwdziałania temu zjawisku. 
 
Na zakończenie wypowiedzi zgłosił zastrzeŜenia do przeznaczenia środków na 
remont drogi wewnętrznej wraz z infrastrukturą przy zbiorniku w Borkowie. 
 
Radna Agnieszka Szl ęk - Przewodnicz ąca Komisji Samorz ądu Terytorialnego - 
poruszyła problem braku własnej siedziby Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Świętokrzyskiego. Zwróciła uwagę, Ŝe w sytuacji przejmowania coraz to nowych 
zadań z administracji rządowej warunki pracy pracowników Urzędu ulegają 
pogorszeniu. Zarząd Województwa pilnie powinien podjąć działania w celu 
znalezienia nowej lokalizacji dla budynku Urzędu i rozpoczęcia inwestycji.  
 
Radny Adam Jarubas - Marszałek Województwa - odniósł się do zgłoszonych 
uwagi w wniosków: 
- oszczędne gospodarowanie środkami budŜetowymi w 2007 roku miało słuŜyć 
przyjętej strategii gromadzenia maksymalnych środków pod zapewnienie udziału 
własnego przy aplikowaniu o środki unijne. Zarząd Województwa ma świadomość 
ogromnych potrzeb finansowych występujących np. w powiatach, jednak 
województwo nie jest w stanie włączyć się w finansowanie zadań innych szczebli 
samorządu. TakŜe rozwiązanie problemów społecznych występujących na terenie 
województwa kilkakrotnie przewyŜsza moŜliwości finansowe całego budŜetu regionu.  
- budowa drogi wewnętrznej przy zbiorniku w Borkowie była etapem niezbędnym do 
zakończenia całej inwestycji. 
- Zarząd Województwa finalizuje właśnie rozmowy z Wojewodą Świętokrzyskim nt. 
przekazania praw do budynku będącego obecnie siedzibą Urzędu Marszałkowskiego 
tj. C2.  Po przejęciu go na własność moŜliwy będzie remont pomieszczeń 
i poprawienie warunków pracy pracowników Urzędu. 
 
Zwrócił się do członków Komisji o pozytywne zaopiniowanie Sprawozdania 
z wykonania budŜetu województwa za 2007 rok.  
 
Pan Janusz Kubiakowski - Dyrektor Świętokrzyskiego Zarz ądu Melioracji 
i  Urządzeń Wodnych w Kielcach - wyjaśnił, Ŝe inwestycja polegająca na 
odbudowie zbiornika w Borkowie trwała kilka lat. Jej ostatnim elementem, wliczonym 
w koszt całego przedsięwzięcia była budowa drogi dojazdowej i parkingów.  
 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji - Pan Wojciech Borzęcki - 
poddał pod głosowanie wyraŜenie pozytywnych opinii przez członków Komisji. 
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W osobnych głosowaniach trzy Komisje: 
- BudŜetu i Finansów,  
- Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą, 
- Samorządu Terytorialnego. 
przyjęły pozytywne opinie o Sprawozdaniu z wykonania budŜetu województwa za 
2007 rok.  
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 

Ad. 2 a i b).  
W tym punkcie porządku wspólnie obradowały Komisje: 
- BudŜetu i Finansów, 
- Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą. 
 
Członkowie Komisji otrzymali projekty uchwał w sprawie: 

a) w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie przez Województwo 
Świętokrzyskie, w drodze darowizny, od Miasta Kielce nieruchomości 
gruntowych, połoŜonych w Kielcach przy ul. Mała Zgoda, oznaczonych 
w ewidencji gruntów jako działki: Nr 413/01, Nr 414/1, Nr 414/2 i Nr 414/3 
o łącznej pow. 0,4601 ha, 

b) wyraŜenia zgody na przejęcie przez Województwo Świętokrzyskie, 
w drodze darowizny, od Miasta Kielce na prawach powiatu udziału ½ 
części zabudowanej nieruchomości, połoŜonej w Kielcach przy 
ul. Olszewskiego 2, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 6/97 
o pow. 0,0330 ha. 

 
Projekty stanowią załączniki do akt XIV sesji Sejmiku. 
 
Uzasadnienie projektów uchwał przedstawił Pan Roman Dziedzic - Dyrektor 
Departamentu Mienia, Geodezji, Kartografii i Planow ania Przestrzennego.  
 
W osobnych głosowaniach dwie Komisje: 
- BudŜetu i Finansów,  
- Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą 
 
przyjęły pozytywne opinie o  ww. projektach uchwał.  
 
Opinie Komisji BudŜetu i Finansów stanowią załączniki nr 4 i 5 do protokołu. 
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Ad. 3 i 4. 
Członkowie Komisji otrzymali łącznie 8 projektów uchwał dotyczących zmian 
w budŜecie województwa (załączniki do akt XIV sesji Sejmiku). 
 
Skarbnik Województwa -  przedstawił kolejno projekty uchwał:  
1. w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na 
zwiększeniu planu dochodów i wydatków o kwotę 244.315.000,00 zł., stanowiącą 
środki dotacji rozwojowej na realizację Regionalnego Programu Operacyjnego dla 
Województwa Świętokrzyskiego 2007-2013, 
2.w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na zwiększeniu 
planu dochodów i planu wydatków w dziale 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 
441.597 zł., pochodzącą z dochodów uzyskiwanych przez Świętokrzyskie Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach, z przeznaczeniem na uregulowanie 
zobowiązań i bieŜące funkcjonowanie Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli w Kielcach,    
3.w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na zwiększeniu 
plan dochodów i planu wydatków w dziale: 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 
79.039 zł., pochodzącą z dochodów uzyskiwanych przez Świętokrzyskie Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach, z przeznaczeniem na uregulowanie 
zobowiązań i bieŜące funkcjonowanie Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli w Kielcach  
4. w sprawie zmiany uchwały Nr XII/214/08 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 4 lutego 2008r. w sprawie uchwalenia budŜetu województwa na 2008 r., 
5. w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na 
zwiększeniu plan dochodów i planu wydatków w dziale 853 – Pozostałe zadania 
w zakresie polityki społecznej o kwotę 97.059 zł.,  pochodzącą z 2,5% odpisu od 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
wykorzystanych na realizację ustawowych zadań, z przeznaczeniem na 
sfinansowanie kosztów obsługi zadań realizowanych przez samorząd województwa 
z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, 
6. w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na zmianach 
w planie wydatków tj. przesunięciu między paragrafami w ramach działu 010 – 
Rolnictwo i łowiectwo i rozdziału 01041 – Program Rozwoju Obszarów Wiejskich 
2007-2013 na kwotę 14.418,61 zł, z przeznaczeniem na wypłatę pracownikom 
realizującym Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, dodatkowego wynagrodzenia 
rocznego za rok 2007,  
7. w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających na 
zwiększeniu plan wydatków o kwotę 792.559,84 zł, z przeznaczeniem na 
prefinansowanie Projektów w ramach Priorytetu II Zintegrowanego Programu 
Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 2004 -2006 (Działanie 2.1 ”Rozwój 
umiejętności powiązany z potrzebami regionalnego rynku pracy i moŜliwości 
kształcenia ustawicznego w regionie”), 
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8. w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2008r., polegających 
na zwiększeniu planu dochodów o łączną kwotę 12.533.569,41 zł., stanowiącą środki 
z budŜetu Unii Europejskiej na zwrot poŜyczki  na prefinansowanie Działań w ramach 
Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego z przeznaczeniem 
na realizację:   
- Priorytetu I: Działanie 1.1 „Modernizacja i rozbudowa regionalnego układu 
transportowego”, Działanie 1.5 „Infrastruktura społeczeństwa informacyjnego”,       
- Priorytetu II: Działanie 2.1 „Rozwój umiejętności powiązany z potrzebami 
regionalnego rynku pracy i moŜliwości kształcenia ustawicznego w regionie”, 
Działanie 2.4 „Reorientacja zawodowa osób zagroŜonych procesami 
restrukturyzacyjnymi, Działanie 2.5 „Promocja przedsiębiorczości”, Działanie 2.6 
„Regionalne Strategie Innowacyjne i transfer wiedzy”.  
 
Przewodnicz ący Komisji - otworzył dyskusję.  
 
Radny Józef Grabowski - zgłosił formalny wniosek, aby Komisja BudŜetu 
i Finansów wystąpiła do Zarządu o coroczne przekazywanie z nadwyŜki budŜetowej 
kwoty 1 mln zł. na kaŜdy powiat z przeznaczeniem na remonty dróg. Taką zasadę 
stosują inne województwa.  
 
Skarbnik Województwa - stwierdził, Ŝe samorządu województwa nie stać jest na 
takie wsparcie powiatów, poniewaŜ musi on zabezpieczyć w okresie programowania 
2007 - 2013 około 400 mln zł na udział własny do projektów unijnych.  
 
Przewodnicz ący Komisji  - poddał pod głosowanie przyjęcie przez Komisję wniosku 
Radnego Grabowskiego.  
 
Za przyjęcie wniosku głosowało 2 radnych, 1 osoba była przeciw, 1 osoba 
wstrzymała się od głosowania. 
 
Przewodnicz ący Komisji - stwierdził, Ŝe głosowanie nie zostało rozstrzygnięte 
z powodu chwilowego braku quorum, spowodowanego równoczesnym odbywaniem 
się posiedzeń innych komisji Sejmiku.  
 
Do uczestników posiedzenia dołączył Radny Jerzy Sucha ński.  
 
Przewodnicz ący Komisji - stwierdził quorum i zaproponował, aby wnioskodawca 
przybliŜył nowoprzybyłemu uczestnikowi posiedzenia treść wniosku.  
 
Radny Józef Grabowski - przedstawił ponownie wniosek. 
 
Skarbnik Województwa  - przedstawił swoje stanowisko w powyŜsze sprawie. 
Uzupełnił wypowiedź o informację, Ŝe Zarząd Województwa przyjął ustalenie, aby 
nadwyŜka budŜetowa w całości została przekazana na zapewnienie udziału 
własnego przy ubieganiu się o środki z funduszy strukturalnych. 
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Przewodnicz ący Komisji - poddał pod głosowanie przyjęcie ww. wniosku. 
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
1 głos „za”, 
3 głosy „przeciw” 
1 osoba wstrzymała się od głosowania. 
 
Przewodnicz ący Komisji - stwierdził, Ŝe Komisja w prawomocnym głosowaniu 
odrzuciła wniosek zgłoszony przez Radnego Józefa Grabowskiego.  
Poddał pod głosowanie wyraŜenie pozytywnych opinii do przedstawionych przez 
Pana Skarbnika projektów uchwal Sejmiku w sprawie zmian w budŜecie 
województwa świętokrzyskiego na 2008 rok. 
 
Komisja jednomyślnie wyraziła opinie pozytywne (5 głosów „za”). 
 
Opinie stanowią załączniki nr  6 - 13 do protokołu.  
 
 

Ad. 5.  
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały w sprawie prowadzenia jako wspólnej 
instytucji kultury – Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach (załącznik do akt XIV sesji 
Sejmiku).  
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Jacek Kowalczyk - Dyrektor Departamentu 
Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki.  
 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji poddał pod głosowanie 
przyjęcie opinii pozytywnej.  
 
Komisja jednomyślnie przyjęła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu. 
 
 

Ad. 6a.  
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki najniŜszego 
wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w Świętokrzyskim Zarządzie Melioracji 
i Urządzeń Wodnych w Kielcach oraz akceptacji wartości punktu (załącznik do akt 
XIV sesji Sejmiku) 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Janusz Kubiakowski - Dyrektor 
Świętokrzyskiego Zarz ądu Melioracji i  Urz ądzeń Wodnych w Kielcach.   
 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji poddał pod głosowanie 
przyjęcie opinii pozytywnej.  
 
Komisja jednomyślnie przyjęła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 
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Ad. 6b.  
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr XVI/246/2000 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 16 października 
2000 r. w sprawie ustalenia stawki najniŜszego wynagrodzenia pracowników 
zatrudnionych w wojewódzkich samorządowych jednostkach organizacyjnych 
Województwa Świętokrzyskiego oraz akceptacji wartości punktu i zmiany uchwały 
Nr XLI/504/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 11 września 2006 r. 
w sprawie ustalenia stawki najniŜszego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych 
w wojewódzkich samorządowych jednostkach organizacyjnych Województwa 
Świętokrzyskiego oraz akceptacji wartości punktu (załącznik do akt XIV sesji 
Sejmiku).  
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Wojciech Siporski - Dyrektor Świętokrzyskiego 
Zarządu Melioracji i  Urz ądzeń Wodnych w Kielcach.   
 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicz ący Komisji poddał pod głosowanie 
przyjęcie opinii pozytywnej.  
 
Komisja jednomyślnie przyjęła opinię pozytywną, która stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu. 
 

Ad. 7  
Spraw róŜnych nie zgłoszono.  
 
Posiedzenie zostało zakończone o godz. 10.10. 
 
 
  
          Przewodniczący obrad 
Protokół sporządziła:      
Marta Solińska –Pela 
              Wojciech Borzęcki 
 


